
 

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde i 

Stadshuset måndagen den 26 januari 2009 kl. 16.00 
   

   

   

Justerat den 30 januari 2009 Anslaget den 30 januari 2009 

   

   

   

   

   

   

   

   

Bo Bladholm Kersti Py Börjeson Hadar Cars 

   

  

   

   

   

§ 1  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Kersti Py Börjeson (s) och andre vice ordföranden 

Hadar Cars (fp) utsågs att jämte ordföranden Bo Bladholm (m) justera och 

expediera dagens protokoll. Justeringen kommer att ske den 30 januari 2009. 

 

 

§ 2  
Interpellation om elevhälsovården i Stockholms stad (nr 2008:28)  

Dnr 322-1497/2008 

 

Inger Stark (v) hade lämnat in en interpellation om elevhälsovården i 

Stockholms stad. 

 

Kommunfullmäktige hade den 8 september 2008 beslutat medgiva att 

interpellationen fick framställas. 

 

Borgarrådet Edholm hänvisade till utdelat interpellationssvar ----------- Bilaga 1. 

 

I debatten yttrade sig Inger Stark, borgarrådet Mogert, Eivor Karlsson, Cecilia 

Brinck och Margareta Johansson. 
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§ 3  
Bordlagda interpellationer 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga besvarandet av 

interpellationerna nr 31 och 36 för år 2008. 

 

 

§ 4  
Interpellation om kontroll av vård- och omsorgsverksamheter (nr 2008:40)  

Dnr 327-2451/2008 

 

Leif Rönngren (s) hade lämnat in en interpellation om kontroll av vård- och 

omsorgsverksamheter. 

 

Kommunfullmäktige hade den 3 november 2008 beslutat medgiva att 

interpellationen fick framställas. 

 

Borgarrådet Samuelsson hänvisade till utdelat interpellationssvar ------ Bilaga 2. 

 

I debatten yttrade sig Leif Rönngren, Margareta Johansson, Berit Kruse och 

borgarrådet Samuelsson. 

 

 

§ 5  
Bordlagda interpellationer 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga besvarandet av 

interpellationerna nr 41, 42, 43, 44, 45, 46, 47, 48, 49, 50, 52, 53, 54, 55, 56 och 

57 för år 2008. 

 

 

§ 6  
Muntlig frågestund 

 

Fråga nr 1.  Nya jobb i Stockholm 

 

Malte Sigemalm (s) ställde en fråga om nya jobb i Stockholm. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Malte Sigemalm och borgarrådet Nordin. 

 

 

Fråga nr 2.  Kris- och krigsdrabbade palestinska flyktingar 

 

Borgarrådet Livh (v) ställde en fråga om kris- och krigsdrabbade palestinska 

flyktingar. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 
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Ordet innehades av borgarråden Livh och Nordin. 

 

 

Fråga nr 3.  Serafen 

 

Leif Rönngren (s) ställde en fråga om Serafen. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Leif Rönngren och borgarrådet Samuelsson. 

 

 

Fråga nr 4.  Reklam till hushåll – propaganda eller information? 

 

Karin Rågsjö (v) ställde en fråga om reklam till hushåll – propaganda eller in-

formation? 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Karin Rågsjö och borgarrådet Nordin. 

 

 

Fråga nr 5.  Anställda i förskolan 

 

Borgarrådet Mogert (s) ställde en fråga om anställda i förskolan. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av borgarråden Mogert och Edholm. 

 

 

Fråga nr 6.  Simba Center 

 

Karin Rågsjö (v) ställde en fråga om Simba Center. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Karin Rågsjö och borgarrådet Kristersson. 

 

 

Fråga nr 7.  Kvalitet? för Sten Nordin 

 

Mirja Räihä Järvinen (s) ställde en fråga om kvalitet? för Sten Nordin. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Mirja Räihä Järvinen och borgarrådet Nordin. 
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Fråga nr 8.  Överskottet i utbildningsförvaltningen 

 

Inger Stark (v) ställde en fråga om överskottet i utbildningsförvaltningen. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Inger Stark och borgarrådet Edholm. 

 

 

§ 7  
Anmäld skrivelse 

 

Till kommunfullmäktige hade inkommit följande skrivelse, vilken delgivits be-

rörda organ: 

 

Kammarrätten i Stockholms beslut 

av den 9 januari 2009  

 

Beslut (9 januari) med anledning av överklagat avgörande i Länsrätten (beslut 

3 oktober 2008) avseende DUR - ett instrument för utredning, bedömning och 

uppföljning av personer med psykiska funktionshinder. Kammarrätten meddelar 

inte prövningstillstånd. Länsrättens avgörande står därför fast. 

Dnr 326-528/2007 

 

 

§ 8  
Närvaro 

 

Närvaro antecknades enligt ---------------------------------------------------- Bilaga 3. 

 

 

§ 9  
Justering 

 

Ordföranden anmälde att till justeringsmän utsetts ordföranden, förste och andre 

vice ordförandena samt att justeringen kommer att äga rum fredagen den 

30 januari 2009 kl. 15.00, vilket kommunfullmäktige godkände. 

 

 

§ 10  

Fyllnadsval (mem. 8 och 21 för år 2007 samt mem. 6, 12, 14, 19, 22 och 23 

för år 2008) 

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda memorial nr 8 och 21 för år 2007 samt 

mem. 6, 12, 14, 19, 22 och 23 för år 2008 behandlades. 

 

På förslag av förste vice ordföranden beslöt kommunfullmäktige utan omröst-

ning att bordlägga val av två nämndemän i Solna tingsrätt (mem. 2007:8), en 

nämndeman i Stockholms tingsrätt (mem. 2007:21), en nämndeman i Solna 

tingsrätt, en nämndeman i Stockholms tingsrätt (mem. 2008:6), fyra nämndemän 
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i Stockholms tingsrätt, en nämndeman i Södertörns tingsrätt (mem. 2008:12), en 

nämndeman i Stockholms tingsrätt (mem. 2008:14), två ledamöter i brand- och 

räddningsnämnden, en ersättare i exploateringsnämnden, en ersättare i Enskede-

Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, en ersättare i Norrmalms stadsdelsnämnd, en 

ledamot i trafik- och renhållningsnämnden (mem. 2008:19), en nämndeman i 

Solna tingsrätt, två nämndemän i Stockholms tingsrätt och en nämndeman i Sö-

dertörns tingsrätt (mem. 2008:23). 

 

Härefter utsåg kommunfullmäktige utan omröstning följande. 

 

Memorial 2008:19 

 

i Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd för tiden till och med år 2009: 

 

till ersättare: Tomas Tetzell (m); 

 

i Skarpnäcks stadsdelsnämnd för tiden till och med år 2009: 

 

till ersättare: Max Ney (s); 

 

i Älvsjö stadsdelsnämnd för tiden till och med år 2009: 

 

till ersättare: Andreas Rosenblad (kd); 

 

i utbildningsnämnden för tiden till och med år 2009: 

 

till ersättare: Hanna Hellman (s); 

 

Memorial 2008:22 

 

i kommunstyrelsen för tiden till och med 2010-10-18: 

 

till ersättare: Hanna Broberg (m); 

 

i Södertörns tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndemän: Malin Fogelberg (m), Christina Stigsdotter (m); 

 

i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndemän: Sanna Maria Vent (s), Erik Hallonstén Wikström (s). 
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§ 11  

Avsägelser och fyllnadsval (mem. 2009:1) 

 

Kommunstyrelsens memorial nr 2009:1 om avsägelser och fyllnadsval behand-

lades. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i memorialet beslöt kommunfullmäk-

tige utan omröstning att 

1. godkänna i memorialet upptagna avsägelser från Per-Olof Ångman (s) – 

ersättare i socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden, Per-Olof Ångman (s) 

– ledamot i styrelsen för Stiftelsen Stockholm Water Foundation, Mikael 

Söderlund (m) – ombud i Kommunförbundet Stockholms Län, KSL – och 

förrätta i memorialet föreslagna val 

2. om till ledamot utses förutvarande ersättare/suppleant utse ersättare/ 

suppleant i den till ledamot utseddes ställe. 

 

På förslag av förste vice ordföranden beslöt kommunfullmäktige utan omröst-

ning att bordlägga val av en ersättare i socialtjänst- och arbetsmarknadsnämn-

den, en ledamot i styrelsen för Stiftelsen Stockholm Water Foundation, en er-

sättare i Kommunförbundet Stockholms Län, KSL, en nämndeman i Solna tings-

rätt, två nämndemän i Stockholms tingsrätt och två nämndemän i Södertörns 

tingsrätt. 

 

Härefter utsåg kommunfullmäktige utan omröstning följande. 

 

i Kommunförbundet Stockholms Län, KSL för tiden till och med år 2010: 

 

till ombud: Andreas Hellström (m); 

 

i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndemän: Linn Markryd (m), Carl Ehnbom (m), Emil Magnusson (v). 

 

 

§ 12  

Köavgift för Stockholms Stads Bostadsförmedling AB fr.o.m den 1 februari 

2009 (utl. 2009:1) 

Dnr 316-2683/2008 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:1behandlades. Utlåtandet gäller ett ärende 

om köavgift för Stockholms Stads Bostadsförmedling AB fr.o.m den 1 februari 

2009. 

 

Ordet innehades av borgarrådet Larsson. 
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Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

1. Köavgiften fastställs till en årsavgift, inklusive moms, om 250 kronor. 

2. Köavgiften gäller avgift som debiteras de köande från och med den 

1 februari 2009. 

 

 

§ 13  

Förvärv av bolag (Asignalen S5 AB och Asignalen Ä5 AB) och fastigheter i 

Fredhäll och Södermalm (utl. 2009:2) 

Dnr 302-2795/2008  

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:2 behandlades. Utlåtandet gäller 

AB Stockholmshems förvärv av två fastigheter i innerstaden.  

 

Ordet innehades av Teres Lindberg, borgarrådet Larsson, Zaida Catalán, Björn 

Ljung, Mehdi Oguzsoy och borgarrådet Mogert. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

AB Stockholmshems förvärv av aktierna i Asignalen S5 AB, org. nr 556730-

2681 för preliminärt 39,9 mnkr och Asignalen Ä5 AB, org. nr 556730-5783 

för preliminärt 32,8 mnkr från Asignalen Holding AB, org. nr 556730-5304 

godkänns. 

 

 

§ 14  

Förvärv av exploateringsmark och entreprenadprojekt 

Fastigheterna Räknestickan 1, del av Vattenfallet 4, Årstadalsskolan 3 samt 

del av Plomben 6 och 7 m.m. (utl. 2009:3) 

Dnr 302-2842/2008 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:3 behandlades. Utlåtandet gäller ett ärende 

om förvärv av exploateringsmark och entreprenadprojekt.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Larsson, Leif Rönngren, borgarrådet Livh och 

Björn Ljung. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av borgarrådet Livh (v) bifall till vänsterpartiets reservation i kommun-

styrelsen. 
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Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning - i enlighet med kommunstyrelsens förslag - följande. 

AB Stockholmshems överenskommelse med JM AB/AB Borätt om förvärv 

av fastigheterna Räknestickan 1, del av Vattenfallet 4, Årstadalsskolan 3 

samt del av Plomben 6 och 7 m.m. inklusive entreprenadkontrakt för upp-

förande av bostadshus på respektive fastighet för totalt 759 mnkr med avsikt 

att dessa fastigheter skall upplåtas med hyresrätt godkänns. 

 

 

§ 15  

Utökning av tider för vigslar och registreringar av partnerskap i Stadshuset 

(utl. 2009:4) 

Dnr 011-2813/2007 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:4 behandlades. Utlåtandet gäller ett förslag 

till utökning av tider för vigslar och registreringar av partnerskap i Stadshuset.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Nordin, Margareta Johansson och Barry 

Andersson 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Barry Andersson (s) och Margareta Johansson (v) bifall till socialdemo-

kraternas och vänsterpartiets gemensamma reservation i kommunstyrelsen. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning - i enlighet med kommunstyrelsens förslag - följande. 

1. Stadsledningskontorets och KF/KS kanslis förslag till utökning av antalet 

vigslar/registreringar godkänns.  

2. Tiden på lördagar utökas så att vigslar/registreringar sker mellan klockan 

14.00 och 18.00 i en lokal som inte inverkar på mottagningar/evenemang. 

3. Antalet vigsel/partnerskapsförrättare utökas med 6 personer till att omfatta 

18 förordnanden.  

4. Stadsledningskontorets och KF/KS kanslis förslag om att införa en avgift 

enligt självkostnadsprincipen avslås.  
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§ 16  

Tillfällig nedsättning av tomträttsavgäld vid nya markanvisningar för fler-

bostadshus 

Hemställan från exploateringsnämnden (utl. 2009:5) 

Dnr 642-2924/2008 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:5 behandlades. Utlåtandet gäller en hem-

ställan från exploateringsnämnden om tillfällig nedsättning av tomträttsavgäld 

vid nya markanvisningar för flerbostadshus.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Nordin, Mirja Räihä Järvinen, Mehdi Oguzsoy, 

Teres Lindberg, Petter Lindfors, Rolf Könberg, Gulan Avci samt borgarråden 

Ruwaida och Mogert. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Teres Lindberg (s) bifall till socialdemokraternas och miljöpartiets ge-

mensamma reservation i kommunstyrelsen, 

 

dels av Mehdi Oguzsoy (v) bifall till vänsterpartiets reservation i kommunstyrel-

sen. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning - i enlighet med kommunstyrelsens förslag - följande. 

1. Tomträttsavgälden vid nya markanvisningar för flerbostadshus sänks i 

enlighet med exploateringsnämndens hemställan. 

2. Intäktsminskningen får beaktas i samband med upprättande av budget för 

kommande år. 

 

 

§ 17  

Åtgärdsprogram mot buller enligt förordningen (SFS 2004:675) om omgiv-

ningsbuller (utl. 2009:6) 

Dnr 314-1500/2008 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:6 behandlades. Utlåtandet gäller ett ärende 

om åtgärdsprogram mot buller enligt förordningen (SFS 2004:675) om omgiv-

ningsbuller. 

 

Ordet innehades av borgarrådet Hamilton, Ulf Fridebäck, Jan Valeskog, Anders 

Broberg, Stellan Hamrin, Yildiz Kafkas samt borgarråden Ruwaida och Jämtin. 



Kommunfullmäktiges protokoll nr 2  2009-01-26 10 

 

Propositionsordning 

 

Ordföranden tog upp kommunstyrelsens förslag varemot ställdes socialdemo-

kraternas yrkande samt miljöpartiets och vänsterpartiets gemensamma yrkande i 

kommunstyrelsen. Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunfullmäk-

tige utan omröstning att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning - i enlighet med kommunstyrelsens förslag - följande. 

1. Stockholms stads åtgärdsprogram för åren 2009-2013 enligt förordningen 

om omgivningsbuller (SFS 2004:675) såsom framgår enligt bilaga 2 till 

utlåtandet godkänns. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att inarbeta åtgärdsprogrammet inom ra-

men för stadens Miljöprogram. 

3. Miljö- och hälsoskyddsnämnden ska översända Stockholms stads åtgärds-

program till Naturvårdsverket samt till övriga myndigheter och kommuner 

som berörs av åtgärdsprogrammet. 

 

 

§ 18  

Justering av taxa för stadsbyggnadsnämnden fr.o.m den 1 februari 2009 

(utl. 2009:7) 

Dnr 119-2735/2008 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:7 behandlades. Utlåtandet gäller ett ärende 

om justering av taxa för stadsbyggnadsnämnden fr.o.m. 1 februari 2009.  

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

1. Taxa för stadsbyggnadsnämndens verksamhet fastställs i enlighet med 

stadsbyggnadsnämndens förslag till ”Justering av taxa för stadsbyggnads-

nämnden” att gälla från den 1 februari 2009. 

2. Stadsbyggnadsnämndens intäktskrav i kommunfullmäktiges budget 2009 

justeras i samband med tertialrapport 1. 

 

 

§ 19  

Bordlagt ärende 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga kommunstyrel-

sens utlåtande nr 2008:57. 
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§ 20  

Motion om Stockholm som filmhuvudstad (utl. 2008:76) 

Dnr 328-2444/2007 

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:76 behandlades. Utlå-

tandet gäller en motion av Roger Mogert (s) i vilken han lämnar förslag om hur 

staden bör agera för att stärka filmens roll i Stockholm.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Sjöstedt, Kerstin Wickman, borgarrådet Mogert, 

Karin Rågsjö, Mats Berglund och Cecilia Brinck. 

 

Propositionsordning 

 

Ordföranden tog upp kommunstyrelsens förslag varemot ställdes socialdemo-

kraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemensamma yrkande i kommunsty-

relsen. Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige utan 

omröstning att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Motion (2007:25) av Roger Mogert (s) anses besvarad med vad som anförs i 

utlåtandet.  

 

 

§ 21  

Motion om förbättring av romers situation (utl. 2008:80) 

Dnr 333-124/2007  

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:80 behandlades. Utlå-

tandet gäller en motion av Yvonne Ruwaida (mp) i vilken hon föreslår åtgärder 

för att förbättra skola och arbetsmarknad för romer.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Ruwaida, Mirja Räihä Järvinen, Gulan Avci, 

borgarråden Samuelsson och Livh, Ann-Katrin Åslund, Abebe Hailu, Eivor 

Karlsson, Margareta Johansson samt borgarrådet Kristersson. 

 

Propositionsordning 

 

Ordföranden tog upp kommunstyrelsens förslag varemot ställdes socialdemo-

kraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemensamma yrkande i kommunsty-

relsen. Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige utan 

omröstning att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
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Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Motion (2007:1) av Yvonne Ruwaida (mp) anses besvarad med vad före-

dragande borgarrådet anför.  

 

 

§ 22  

Bordlagda ärenden 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga kommunstyrel-

sens utlåtanden nr 98, 99, 115, 116, 117, 141, 142, 143, 144, 145, 146, 147, 148, 

155, 156, 157, 158, 176, 177, 178, 179, 180, 181, 182, 183, 184, 185, 186, 187, 

191, 192, 203, 214, 217, 218 och 219 för år 2008. 

 

Kommunfullmäktige beslöt även att bordlägga kommunstyrelsens utlåtanden 

nr 8 och 9 för år 2009. 

 

 

§ 23  

Motioner 

 

Under tiden 13 – 26 januari 2009 väcktes och inlämnades följande motioner: 

 

1. (2009:2) av Jari Visshed m.fl. (s) om ett idrottsligt äldreaktivitetsstöd 

Dnr 326-158/2009; 

 

2. (2009:3) av Åsa Hagelstedt (v) om minskad konsumtion av kött 

Dnr 303-160/2009; 

 

3. (2009:4) av Åsa Hagelstedt (v) om ett rökfritt Slussen  

Dnr 303-161/2009; 

 

4. (2009:5) av Ann-Margarethe Livh m.fl. (v) om en framtidssatsning på 

skolbarnsomsorgen – utifrån barns rätt till utbildning, artikel 28 i FN:s 

konvention om barnets rättigheter 

Dnr 321-162/2009. 

 

Motionerna överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunfullmäktige åtskildes kl. 22.02. 

 

 

Vid protokollet 

Anette Otteborn 

 


